
L«alcalde de Bescan� diu que cal dissoldre l«Entitat de

Montfull� per ser ÇirregularÈ

Aler ta que el conveni signat el 2008 no disposa de Çvalidesa jur�dicaÈ i que

l'Ajuntament pagar� si ho f ixa una sent�ncia

L«alcalde de Bescan� diu que cal dissoldre l«Entitat de

Montfull� per ser ÇirregularÈ

El ple de dimar ts de l'Ajuntament de Bescan� va tirar endavant l'inici

del proc�s de dissoluci� de l'Entitat Urban�stica de Conservaci�

(EUC) del Parc Urbanitzat de Mont full�. La decisi� ha generat

controv�rsia; f ins i tot, una quarantena de ve�ns de Mont full� es van

manifestar al ple en contra de la dissoluci�. El consistori destaca

que un informe jur�dic determina que l'EUC Çno disposa de validesa

legalÈ.
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L'aprovaci� de dissoluci� de l'Entitat Urban�stica de Conservaci�

(EUC) del Parc Urbanitzat de Mont full� ha generat controv�rsia. El

ple de dimar ts de l'Ajuntament de Bescan� va tirar endavant l'inici

del proc�s de dissoluci� de l'EUC amb els sis vots a favor de l'equip

de govern de CiU i els cinc vots en contra de l'oposici� d'ERC.

L'alcalde de Bescan�, Pere Llu�s Garcia, va explicar ahir que el

consistori ha decidit dissoldre l'Entitat de Mont full� perqu� la seva

situaci� actual �s ÇirregularÈ. ÇCom a alcalde no puc fer els ulls

clucsÈ, va assegurar Garcia, que va afegir que l'EUC Çno disposa de validesa legalÈ, segons determina un

informe jur�dic de l'Ajuntament. ÇS'ha de dissoldre i no hi ha una altra alternativaÈ, va concloure Garcia, que va

recordar que el proc�s de dissoluci� compta amb un termini de 30 dies perqu� es puguin presentar alálegacions.

Una vegada es por ti a terme la dissoluci� de l'Entitat de Mont full�, despr�s de valorar les alálegacions (en el cas

que n'hi hagi), Garcia va af irmar que es far� Çun trasp�sÈ que sigui Çel m�s benef ici�s per les dues par tsÈ. Aix�,

a par tir d'aquest moment, l'alcalde va destacar que l'Ajuntament assumir� el manteniment del Parc de Mont full�,

tal com fa amb altres nuclis de Bescan�. ÇEls ve�ns de Mont full� ja no hauran de pagar quotes a l'EUC i tindran

un estalvi impor tantÈ, va subratllar Garcia. Ara b�, la inc�gnita que ha inquietat els membres de la Junta de

Delegats de l'Entitat de Mont full� �s saber si el consistori els pagar� uns 130.000 euros que, segons ells, els deu

de les apor tacions del 2010 i del 2012 al 2015.

Garcia va assegurar ahir que aquesta situaci� es resoldr� a trav�s dels contenciosos que l'EUC ha presentat als

jutjats. El cas �s que l'Ajuntament de Bescan� i l'Entitat de Mont full� van signar un conveni el 2008 en qu�



s'establia un acord que cada par t considera de manera diferent. El consistori valora que havia d'apor tar Çun

m�xim del 45%È de l'IBI que recaptava al Parc de Mont full�, mentre que la Junta de Delegats de l'EUC af irma que

es tracta Çdel 45%È de l'IBI. Tot i aix�, l'exalcalde de Bescan� Xavier Soy va f irmar unes notif icacions el 2009 i el

2011 en les quals posava de manifest que l'Ajuntament es Çguiava pel percentatge del 45% de la recaptaci�

efectiva de l'IBIÈ del Parc de Mont full� Çtal com preveia el projecte de conveni signatÈ.

Per tant, la Junta de Delegats de l'Entitat de Mont full� destaca que s'ha de complir el conveni del 2008. En canvi,

l'actual alcalde de Bescan� va subratllar ahir que, des de la f irma del conveni, el consistori va fer cada any

apor tacions a l'EUC Çen format de subvencions i en funci� de les necessitats pressupost�riesÈ. Per aix�, Garcia

ja va deixar clar que si hi ha una sent�ncia que f ixa que l'Ajuntament ha de pagar diners a l'Entitat de Mont full�,

Çs'hauran de pagarÈ. ÇAl f inal �s una q�esti� de responsabilitatÈ, va explicar Garcia, que va considerar que els

dos contenciosos que els jutjats han resolt entre l'EUC i el consistori han estat favorables a l'Ajuntament. Ara b�,

la Junta de Delegats de l'Entitat de Mont full� no ho compar teix, ja que destaca que una de les sent�ncies anulála

un acord de la junta de govern de Bescan� en qu� es reclamava m�s de 7.000 euros a l'EUC, malgrat que no

obliga a retornar els diners.

En la mateixa sent�ncia es qualif ica el conveni del 2008 de Çno ef ica�È. El motiu, segons assegura l'Entitat de

Montfull�, �s que el conveni s'havia d'aprovar al ple del consistori, cosa que no es va produir. Per aix�, la Junta

de Delegats de l'EUC valora que s'ha fet Çun ab�s de poderÈ perqu� l'Ajuntament Çs'ha enriquitÈ i ha tingut Çmala

feÈ. En canvi, Garcia va respondre ahir que el conveni signat el 2008 no disposa de Çvalidesa jur�dicaÈ i va

assenyalar que ell encara no formava par t de l'equip de govern (que llavors liderava Soy) quan es va f irmar

l'acord entre les dues par ts. Tot i aix�, la Junta de Delegats de l'EUC recorda que el pol�gon u i dos del Parc de

Montfull� estan recepcionats a l'Ajuntament des del 1995, mentre que en el cas del pol�gon tres ho �s des del

1999. Per tant, l'Entitat de Mont full� subratlla que Çels ve�ns del pol�gon u i dos poden reclamar i demanarÈ al

consistori els pagaments fets des del 2000, ja que -tal com estableix la llei- l'EUC havia de deixar d'existir cinc

anys despr�s que es fes la recepci� de la urbanitzaci� a l'Ajuntament.

ÇHan enganyat els ve�nsÈ

Des de l'oposici�, el cap de llista del grup d'ERC a Bescan� Mois�s Or tega, va explicar ahir que la seva formaci�

va votar en contra de la dissoluci� de l'Entitat de Mont full� Çper la manera com s'ha fetÈ ÇCreiem que han

enganyat els ve�nsÈ, va assegurar Or tega, que va afegir que Çel consistori ha actuat malamentÈ. ERC va

proposar una reuni� entre l'equip de govern i l'EUC Çper arribar a un acordÈ tot i que, segons Or tega, no va ser

possible por tar a terme la trobada. Per aix�, Or tega va lamentar que la situaci� es resolgui a trav�s de

contenciosos i va concloure que Çtot aix� pot sor tir carÈ per al municipi.
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